
Dotaz:  
 
V posledních dnech se v médiích hovoří o onemocnění opičími neštovicemi. 
Hrozí pacientům s RS zvýšené riziko a jak postupovat při podezření na nákazu? 
 
 
 
Odpověď: 
 
Dobrý den, nejpodstatnější je, že opičí neštovice jsou poměrně málo nakažlivé, 
s vysokou pravděpodobností nás s nimi nečeká nic podobného, jako s COVID-
19. Je možné, že bude mít onemocnění horší průběh u pacientů s RS, kteří jsou 
léčeni Ocrevem či Kesimptou. Je však dostupné antivirotikum, které je 
schváleno k použití v EU. Neurologická společnost zatím žádné stanovisko 
nezaujala( v ČR je zatím potvrzen 1 případ...).  Při podezření na onemocnění 
bude vhodné telefonicky kontaktovat praktického lékaře.  
 
Odpovídá: MUDr. Václav Kopecký, lékař MS centra Nemocnice Jihlava 

 


